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Zápis z 5. plenárního zasedání  

Rady vlády pro informační společnost 

3. října 2023 10:00–12:30, 

Starý tiskový sál, Úřad vlády ČR 

Jméno Funkce Instituce Poznámka 

Antošová, 
Marcela 

členka 
Ministerstvo 
zemědělství 

zástup – Miroslav 
Rychtařík 

Balla, David host Úřad vlády ČR  

Bartoš, Ivan předseda vláda ČR  

Blaha, Milan člen 
Ministerstvo 
zdravotnictví 

zástup  
– Dagmar Veselá 

Bogdanov, 
Stanislav 

host Ministerstvo vnitra   

Botková, 
Simona 

členka 
Úřad pro ochranu 
osobních údajů 

zástup  
– Jiří Kárník 

Böhm, Petr host Český statistický úřad  

Brázda, Radek člen Svaz měst a obcí ČR  

Callerová, 
Monika 

členka Úřad vlády ČR  

Cupáková, 
Blanka 

členka Ministerstvo obrany 
zástup  
– Pavel Andrlík 

Daňhel, 
Radomír 

člen 
Ministerstvo 
spravedlnosti 

zástup – Elena 
Ransdorfová 

Ebert, Marek člen 
Český telekomunikační 
úřad 

zástup  
– Lukáš Zelený 

Fajkusová, 
Blanka 

členka 
Ministerstvo 
zahraničních věcí 

 

Filip, Ondřej člen 
zástupce občanské 
společnosti 

 

Havlíková, Jana  členka 
Kabinet ministryně  
pro vědu, výzkum 
a inovace 

zástup  
– Jana Soukupová 

Havrda, Marek člen 
Ministr pro evropské 
záležitosti 
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Homová, 
Alexandra 

host Úřad vlády ČR  

Charvát, Martin host Úřad vlády ČR  

Jabůrková, 
Milena 

místopředsedkyně 
Svaz průmyslu 
a dopravy ČR 

zástup – Ondřej 
Ferdus, online 

Janeček, Luděk člen Vojenské zpravodajství  

Jelen, Václav člen 
Ministerstvo školství, 
mládeže a tělovýchovy 

zástup – Narek 
Oganesjan 

Jůzlová, 
Zdeňka 

členka 
Národní bezpečnostní 
úřad 

zástup  
– Josef Holubík 

Kašpar, Aleš člen 
Ministerstvo životního 
prostředí 

 

Klofáč, Jan host Úřad vlády ČR  

Kotalíková, 
Jana 

místopředsedkyně Úřad vlády ČR 
zástup  
– Jitka Křupková 

Krejčí, Tomáš místopředseda NÚKIB  

Kroupa, Tomáš člen 
Digitální a informační 
agentura 

 

Krumpová, Eva členka Český statistický úřad  

Kuchař, Petr místopředseda 
Digitální a informační 
agentura 

 

Němec, 
Ladislav 

člen Ministerstvo dopravy  

Očko, Petr místopředseda 
Ministerstvo průmyslu 
a obchodu 

zástup  
– Miloslav Marčan 

Pavlíková, Eva místopředsedkyně Česko.Digital 
zástup  
– Jan Kotara 

Pecková, Petra členka 
Asociace krajů České 
republiky 

zástup – Michal 
Bláha, online 

Pešek, Michal host 
Správa státních služeb 
vytvářejících důvěru 

 

Pluskalová, 
Tereza 

host Úřad vlády ČR  

Profant, Ondřej místopředseda Úřad vlády ČR  
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Pur, Marek člen NAKIT  

Sláma, David místopředseda Ministerstvo vnitra 
zástup  
– Anna Urbanová 

Šedivec, Tomáš host DIA  

Škrábalová, 
Lenka 

host 
Ministerstvo průmyslu 
a obchodu 

 

Šoulavá, 
Blanka 

místopředsedkyně Úřad vlády ČR  

Gergelová 
Šteigrová, 
Leona 

místopředsedkyně Ministerstvo pro místní 
rozvoj 

 

Štencel, Karel člen 
Český úřad 
zeměměřický 
a katastrální 

 

Trpkoš, Karel člen 
Ministerstvo práce 
a sociálních věcí 

zástup  
– Milan Lonský 

Úlovec, Martin člen 
Ministerstvo školství, 
mládeže a tělovýchovy 

 

Vojáček, Filip host Úřad vlády ČR  

Vrba, Roman člen 
zástupce občanské 
společnosti 
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Program jednání: 

1. Zahájení zasedání a schválení programu, 10:00–10:05 (Ivan Bartoš, předseda 

RVIS) 

2. Zpráva o plnění NPO, 10:05–10:20 (Stanislav Bogdanov, MV) 

3. Digitální zmocněnci a založení pracovní skupiny, 10:20–10:40 (Tereza Pluskalová, 

sekretariát RVIS) 

4. Implementace Digitální dekády 2030: informace k přípravě národní roadmapy, 

10:40–11:00 (Blanka Šoulavá, místopředsedkyně RVIS, předsedkyně Výboru pro 

Česko v digitální Evropě) 

Přestávka 11:00–11:15 

5. Doporučení v oblastech zajištění přístupu k internetu pro nízkopříjmové rodiny 

s dětmi, přípravy odborníků v oblasti kybernetické bezpečnosti, navýšení podílu 

žen v IT a rozvoje digitálních dovedností v celoživotní perspektivě, 11:15–11:35 

(Martin Úlovec, předseda Výboru pro digitální vzdělávání) 

6. Změny v Národní architektuře eGovernmentu, 11:35–11:55 (Tomáš Šedivec, DIA) 

7. Sledování stavu priorit RVIS a aktualizace metodiky, 11:55–12:15 (Marek Pur, 

předseda Výboru pro IKČR; Monika Callerová, předsedkyně Výboru pro horizontální 

spolupráci) 

8. Různé, 12:15–12:25 

9. Ukončení, 12:25–12:30 (Ivan Bartoš, předseda RVIS) 

 

1) Zahájení jednání  

Předseda RVIS PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., zahájil plenární zasedání Rady vlády pro informační 

společnost (RVIS). Zahájení zasedání se účastnilo 34 členů nebo jejich řádně nominovaných 

zástupců z celkového počtu 47 členů RVIS, zasedání bylo usnášeníschopné. 

Předseda představil nové místopředsedy RVIS, kterými jsou Radoslav Bulíř, vrchní ředitel 

sekce ICT a projektového řízení Ministerstva financí, Petr Kuchař, zástupce ředitele Digitální 

a informační agentury, a Ondřej Profant, náměstek ministra pro legislativu. Dále předseda 

přivítal nové členy RVIS za Digitální a informační agenturu – pana Tomáše Kroupu, ředitele 

odboru Hlavního architekta eGovernmentu, a pana Libora Kalenského, ředitele odboru správy 

a rozvoje, zodpovědného za provoz základních registrů. 

Následně předseda představil navržený program a upozornil na právo členů RVIS doplnit do 

části „Různé“ další body. Zmínil, že právo hlasovat mají pouze členové RVIS a jejich pověření 

zástupci. Do bodu „Různé“ byl Karlem Štencelem, místopředsedou Českého úřadu 

zeměměřického a katastrálního, doplněn bod Platy zaměstnanců v oblasti IT a kybernetické 

bezpečnosti ve státní správě. 

Předseda RVIS nechal o programu zasedání hlasovat. 
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Jednomyslně přijato usnesení č. 2023/10/03/U1: 

Rada vlády pro informační společnost schvaluje program dnešního zasedání. 

 

2) Zpráva o plnění Národního plánu obnovy 

Předseda RVIS uvedl zprávu o plnění Národního plánu obnovy (NPO), jejíž update se 

pravidelně objevuje na každém plenárním zasedání RVIS. Předal slovo Stanislavu 

Bogdanovovi, řediteli odboru fondů, strategií a projektového řízení Ministerstva vnitra. 

 Aktualizace stávajícího NPO: 

 V září 2023 schválen tzv. CID (smlouva s Evropskou komisí). 

 Změna podmínek schválených EK v roce 2021 (20 milníků, 10 projektů končících 

v příštím roce). 

 Celková změna v projektech za 7,5 mld. Kč. 

 Hlavní změny – posuny v čase, změna textace milníků. 

 EK akceptovala 12 ze 13 požadavků. 

 Aktuálně probíhá finální proces schvalování v dalších institucích EU. 

 Říjen 2023 – jednání ECOFIN a dalších výborů. 

 Finální schválení – 4.Q.2023 (členské státy). 

 Změna se týká i nové finanční obálky – navýšení finančních prostředků do 

kybernetické bezpečnosti. 

 Druhá žádost o platbu: 

 Podání proběhnou cca v říjnu nebo listopadu. 

 15 projektů za zhruba 680 mil. Kč. 

 Průběh NPO: 

 Vysoká fluktuace manažerů –> je třeba znovu připomínat rozdíly mezi NPO 

a kohezí. Vzhledem k posunům v nastavení plateb již není kam ustupovat. 

 MV – kontroly všech náležitostí veřejných zakázek – problematické získávání 

podkladů (možnost uložení finanční korekce ve výši 5 % hodnoty projektu). 

 Kybernetická bezpečnost: 

 8 mld. Kč bude rozděleno do šesti výzev: 

 1,5 mld. Kč – zdravotnictví, 

 500 mil. Kč – doprava, 

 700 mil. Kč – kraje, 

 700 mil. Kč – města a obce, 

 800 mil. Kč – státní instituce, 

 3 mld. Kč – Hasičský záchranný sbor, Policie ČR, Ministerstvo vnitra, 

 podání – cca polovina října 2023. 

Předseda RVIS poděkoval za vystoupení a otevřel diskuzi. 
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Marek Havrda, hlavní vyjednavač NPO (Kabinet ministra pro evropské záležitosti, ÚV): Posun 

plateb se podařilo s EK vyjednat na základě celkového zlepšení platebního profilu pro Českou 

republiku o cca 28 mld. Kč, i na základě vyjednání financování některých reforem (MMR, MSp 

a další). Potvrdil slova p. ředitele Bogdanova, že není možné počítat s jakýmikoli změnami. 

Všechno, co bylo dojednáno (data, milníky), je konečné. 

Předseda RVIS I. Bartoš apeloval na zástupce resortů / řešitele projektů ohledně potřeby mít 

přehled o tom, jestli jsou všechny náležitosti v souladu s harmonogramem, a potřeby včas 

řešit případné problémy způsobující zdržení (např. byrokratického charakteru). 

Jednomyslně přijato usnesení č. 2023/10/03/U2: 

Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí předložené informace ohledně 

plnění Národního plánu obnovy. 

 

3) Digitální zmocněnci a založení pracovní skupiny 

Tereza Pluskalová ze sekretariátu RVIS představila změny týkající se spolupráce digitálních 

zmocněnců a jejich celkového zapojení v RVIS. 

 představení pracovní skupiny digitálních zmocněnců (DZ): 

 předseda – Marek Pur, vedoucí programu Digitální Česko (DČ) a předseda 

Výboru pro Informační koncepci ČR (IKČR), 

 komunikace a organizace – sekretariát RVIS, 

 náplň pracovní skupiny: 

 praktické úkoly týkající se především DČ, Katalogu záměrů a dalších, 

 komunikace konkrétních problematik směrem k DZ i směrem 

k jednotlivým resortům, 

 návrhy témat vyvstávajících na úřadech směrem k ostatním digitálním 

zmocněncům (např. sdílení know-how, příklady dobré praxe, vyvstalé 

problémy, u kterých je potřeba nastavit způsob řešení a vzájemné 

spolupráce atp.), 

 aktivity a výstupy pracovní skupiny, např.: 

 zajištění praktických úkolů spojených s reportingem a aktualizacemi 

Katalogu záměrů DČ, 

 společně vytvořená řešení otázek vzniklých při aplikaci úkolů spojených 

s programem DČ na resortech a zajištění jejich aplikace, 

 návody pro úřady k řešení konkrétních problémů, 

 podněty směrem k RVIS ohledně úpravy implementace jednotlivých částí 

DČ a další. 

 Redefinice role DZ: 

 ustanoveni usnesením vlády ze dne 15. dubna 2019 č. 255 (usnesení je 

přílohou tohoto zápisu), 

 odpovědnosti DZ: 
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 plnění programu Digitální Česko, 

 komunikace a koordinace s RVIS, ostatními členy vedení daného resortu 

a ústředního orgánu státní ́správy i dalšími resorty. 

 identifikace a definice záměru v Katalogu záměrů, 

 upřesnění záměru, 

 řešení ́a vypořádaní neshod, 

 schválení záměru, 

 zajištění financování záměru, 

 zrušení záměru ve stavu konceptu nebo závazku, 

 indikace potřeb změny cílů̊, včetně dílčích cílů̊ programu Digitální ́Česko. 

 Rozšíření počtu DZ: 

 v případě některých významných podřízených resortních organizací (např. 

Policie ČR, Česká správa sociálního zabezpečení a další), 

 cíl – zajistit větší provázanost, lepší tok informací a vyšší úroveň spolupráce 

s podřízenými organizacemi uvnitř resortů, 

 DZ byli osloveni místopředsedou vlády pro digitalizaci Ivanem Bartošem 

k případnému vytipování takových úřadů ve svém resortu včetně případné 

osoby potenciálního DZ. 

 Současně upřesněna role člena RVIS: 

 role DZ a člena RVIS se od sebe značně liší, 

 DZ – exekutivní charakter činnosti, 

 člen RVIS - strategicko-koncepční charakter, 

 část digitálních zmocněnců – zároveň pozice člena RVIS – je možné skloubit 

obě funkce v jedné osobě, je na zvážení každého člena RVIS / DZ, zda funkce 

tak, jak byly definovány, odpovídají jeho pozici či pozici některého z kolegů, 

 vážíme si spolupráce všech členů RVIS a DZ a budeme rádi za její zachování. 

Předseda RVIS poděkoval za vystoupení a otevřel diskuzi. 

Pavel Andrlík (Ministerstvo obrany): Dotaz, zda by bylo možno nechat odpovědnost DZ za 

komunikaci a koordinaci s RVIS na členovi RVIS.  

T. Pluskalová: V případě DZ se jedná o komunikaci na pracovní úrovni v rámci pracovní 

skupiny RVIS. Komunikace na úrovni pléna RVIS dále přísluší členu RVIS, kooperace DZ 

a člena RVIS je velmi vítaná.  

Předseda RVIS uzavřel diskuzi a přikročil k hlasování. 

Jednomyslně přijato usnesení č. 2023/10/03/U3: 

Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí předložené informace ohledně 

činnosti digitálních zmocněnců a doporučuje předsedovi RVIS založení odpovídající 

pracovní skupiny. 
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4) Implementace Digitální dekády 2030: informace k přípravě národní 

roadmapy 

Předseda RVIS uvedl část věnující se Digitální dekádě 2020. Informoval o povinnosti každého 

členského státu EU předložit do 9. října 2023 strategický dokument, tzv. „národní roadmapu“, 

a přispívat k jejímu dodržování. Roadmapa má pět částí: 

1) shrnutí aktuálního stavu digitalizace, vychází z DESI, 

2) národní trajektorie, strategické cíle a KPI, 

3) plánované, přijaté či prováděné politiky a kroky, které přispívají k naplnění digitálních 

a obecnějších cílů, 

4) shrnutí spolupráce na úrovni EU, 

5) shrnutí konzultací se stakeholdery. 

Požádal Blanku Šoulavou, předsedkyni Výboru pro Česko v digitální Evropě, aby seznámila 

členy RVIS se stavem přípravy dokumentu, v souladu se snahou udržet co nejvyšší průběžnou 

informovanost členů RVIS. 

B. Šoulavá uvedla, že aktuální návrh dokumentu byl rozeslán členské základně 2. října 2023. 

Dne 16. října 2023 bude představen předsednictvu RVIS formou online prezentace ve finální 

podobě. Zájemci z řad členů RVIS jsou u této detailní debaty také velmi vítáni. 

Národní strategický plán: 

 vychází z implementace rozhodnutí Digitální dekáda 2030,  

 do 9. října 2023 bude předložen Evropské komisi, 

 mapuje plán České republiky přispět k celkovým digitálním cílům v rámci Digitální 

dekády,  

 aktualizace – příští rok, dále každé dva roky až do konce roku 2030, 

 úzká provázanost s reportem o stavu digitální dekády, který Evropská komise 

zveřejnila minulý týden. 

Harmonogram (ad obrázek níže) vznikl již v červnu, respektive červenci 2023, za přispění 

gestorů jednotlivých pilířů Digitálního Česka a členů Výboru pro Česko v digitální Evropě. 
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Hlavní části národního plánu / roadmapy jsou:  

 národní trajektorie a cílové hodnoty pro přispění k EU digitálním cílům (kam se ČR 

chce posunout), 

 plánované, přijaté či prováděné politiky a kroky, které přispívají k naplnění digitálních 

a obecnějších cílů. 

B. Šoulavá dále představila národní trajektorie, digitální cíle na úrovni EU a z pohledu ČR, 

KPIs/indikátory, cílové hodnoty, gestoři.  
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2. cíl – Digitální infrastruktura – problém s daty – v některých nových oblastech nejsou zatím 

k dispozici data ze strany EK (polovodiče, edge nodes), proto zatím nejsou dokončené 

trajektorie. U 3. cíle Digitální transformace podniků jsou cíle nastaveny konzervativně. 

Příklady trajektorií:  

 gigabitové sítě (pokrytí VHCN), 

 digitální intenzita podniků, 

 online přístup ke klíčovým veřejným službám pro občany. 

B. Šoulavá shrnula závěrem počty navrhovaných opatření: 

 digitální dovednosti: 13 prioritních opatření, 

 digitální infrastruktura: 10 prioritních opatření, 

 digitální transformace podniků: 10 prioritních opatření, 

 digitalizace veřejných služeb: 25 prioritních opatření. 

Předseda RVIS poděkoval B. Šoulavé za příspěvek a otevřel diskuzi. 

Ondřej Ferdus ze Svazu průmyslu a dopravy: Metodiky pro určení cílů u indikátorů Umělá 

inteligence a Cloudové služby – dotaz, co je do statistiky zahrnuto (např. také chatboty u AI?) 

a zda se počítá s dopadem případné budoucí regulace (např. evropské certifikační schéma 

pro cloudy) na budoucí výsledky u obou indikátorů. Druhý dotaz na aktuálnost dat, která jsou 

použita pro projekci a tedy i pro stanovení cílů. 

B. Šoulavá: Data sbírá Český statistický úřad (ČSÚ) a poté je reportuje Eurostatu. Stáří dat je 

u různých indikátorů různé. Upozornila, že vývoj indikátorů bude ovlivněn i regulací, v případě 

zájmu opatří podrobnosti. 

Eva Krumpová z ČSÚ: Data o AI pravděpodobně nepochází z ČSÚ. Nabídla, že v případě 

zájmu zajistí verifikaci zdrojů dat – zda pochází z ČSÚ nebo z Eurostatu. 

 Na skutečnost, že vývoj indikátoru bude ovlivněn i regulací, již upozorňovali. 
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 Je možné, aby ČR měla ještě další národní metriky. 

Petr Kuchař, DIA: Existují podrobnosti k trajektorii edge nodes? 

B. Šoulavá: Trajektorie nebude v roce 2023 vytvořena, další podrobnosti její tým předá 

následně. 

Tomáš Šedivec, DIA: Dotaz na účel dokumentu a následky splnění/nesplnění cílů. Bude na to 

navázáno Programové období 2028+? 

B. Šoulavá: Jedná se o monitoring, porovnání států, základ pro tvorbu následných doporučení 

ze strany EK. Neplnění cílů nebude penalizováno sankcemi. 

Předseda RVIS: Bude velmi přínosné znát stav jednotlivých zemí. 

M. Havrda, náměstek ministra pro evropské záležitosti: Dotaz, zda k jednotlivým 

indikátorům/KPI existují roadmapy a informace o alokovaných finančních částkách. Podtrhnul 

rozdíl termínů přidělený a plánovaný rozpočet.  

B. Šoulavá: Současné práce byly navázány na data Digitálního Česka. Upřesnění financování 

bude probíhat i při dalších aktualizacích dokumentu. 

Marek Pur, vedoucí programu Digitální Česko: Struktura Katalogu záměrů je na požadovanou 

granularitu připravena, nicméně problémem je vyplňování dat ze strany garantů. 

Předseda RVIS uzavřel diskuzi a přikročil k hlasování. 

Jednomyslně přijato usnesení č. 2023/10/03/U4: 

Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí předložené informace týkající se 

přípravy Národního strategického plánu pro Digitální dekádu 2030. 

 

5) Doporučení v oblastech zajištění přístupu k internetu pro 

nízkopříjmové rodiny s dětmi, přípravy odborníků v oblasti 

kybernetické bezpečnosti, navýšení podílu žen v IT a rozvoje 

digitálních dovedností v celoživotní perspektivě 

Předseda RVIS podal krátký úvod k tématice a předal slovo zmocněnci pro digitální 

vzdělávání a digitalizaci na MŠMT a předsedovi Výboru pro digitální vzdělávání Martinu 

Úlovcovi. Tento výbor vypracoval čtyři klíčová doporučení v kontextu postupující digitální 

transformace. 

 Dokumenty navazují na: 

 již existující koncepční nebo strategické dokumenty, např. Strategii digitálního 

vzdělávání do roku 2020 (MŠMT), nebo Strategii digitální gramotnosti (MPSV), 

 již existující či plánované aktivity resortů (například podporované z NPO), 

 cíle a priority na evropské úrovni (Akční plán digitálního vzdělávání 2021–2027, 

Digitální dekáda 2030), 

 4. pilíř programu Digitální Česko „Digitální vzdělávání“, 

 cíl – vytvořit dobré vstupní podmínky pro vhodnou realizaci daných problematik. 
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Dále blíže představil jednotlivé dokumenty: 

1) Zajištění přístupu k internetu pro nízkopříjmové rodiny s dětmi 

 Vychází ze zkušeností z období covidu: Přestože byl vyčleněn poměrně velký 

objem finančních prostředků na nákup technického vybavení do škol, některé děti 

(především ze socioekonomicky znevýhodněného prostředí), měly problém 

s přístupem k internetu. 

 Materiál navazuje na diskuze, které proběhly v loňském roce v souvislosti 

s novelou zákona o elektronických komunikacích (127/2005 Sb.), kde se řešily 

úpravy k takzvané univerzální službě s cenově zvýhodněnými tarify. Byla otevřena 

diskuze, zda by s ohledem na výše uvedené zkušenosti nebylo žádoucí rozšířit 

cílovou skupinu příjemců také o nízkopříjmové rodiny s dětmi. 

 

2) Přípravy odborníků v oblasti kybernetické bezpečnosti 

 Materiál vychází z: 

 pravidelně zveřejňovaných zpráv NÚKIBu o stavu kybernetické 

bezpečnosti v České republice, 

 prognóz a predikcí dalšího vývoje v návaznosti na aktuální trendy, které se 

týkají např. velmi rychle rostoucí poptávky firem po bezpečnostních 

řešeních a zajištění kvalifikované pracovní síly v oblasti kyberbezpečnosti. 

 

3) Navýšení podílu žen v IT 

 Vazba na evropské priority a cíle v rámci Evropské digitální dekády: 

 rozvoj digitálních dovedností (do roku 2030 by mělo digitálními 

dovednostmi disponovat 80 % populace), 

 příprava odborníků v oblasti ICT (k roku 2030 připravených 

a vytrénovaných asi 20 mil. specialistů na úrovni EU), 

 spojeno s vyrovnáváním rozdílů v zastoupení mužů a žen v ICT 

profesích. 

 

4) Rozvoj digitálních dovedností v celoživotní perspektivě 

 Návaznost na již existující strategické dokumenty (Strategie digitálního vzdělávání 

do roku 2020, strategie digitální gramotnosti ČR na období 2015–2020), 

s využitím aktivit, které jsou nyní podporovány z NPO. 

 Hlavní cíle: 

 modernizace vzdělávacího obsahu na školách s důrazem na rozvoj 

digitálních dovedností a informatického myšlení, zajišťování podpory 

školám v rozvoji digitálních dovedností žáků a učitelů, 

 rozšiřování nabídky kurzů a programů i v oblasti dalšího vzdělávání. 

Sekretariát RVIS se omluvil za pozdní rozeslání zmíněných dokumentů způsobených 

personálními změnami v sekretariátu. Jelikož se členové RVIS nemohli dopředu seznámit se 

zněním těchto dokumentů, bylo stanoveno vypsání online jednání vedoucího k hlubšímu 

představení jednotlivých dokumentů včetně zapracování připomínek, které mohou členové 
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RVIS do té doby zasílat. Následně bude výsledek jednání přestaven předsednictvu RVIS na 

jednání 3. listopadu, které rozhodne o případném zařazení na program jednání vlády. 

Předseda RVIS otevřel diskuzi, čehož nikdo nevyužil a předseda proto přikročil k hlasování. 

Bylo upraveno a následně jednomyslně přijato usnesení č. 2023/10/03/U5 

Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí předložené informace. 

Předkládané dokumenty budou projednány se členy RVIS a spolu se zprávou 

o vypořádání připomínek předloženy předsednictvu RVIS. 

 

6) Změny v Národní architektuře eGovernmentu 

Předseda RVIS na zahájení tohoto bodu uvedl, že kvartální schvalování změn v Národní 

architektuře eGovernmentu je součástí povinného plánu prací RVIS, proto je součástí 

plenárních jednání RVIS každé čtvrtletí. 

Předal slovo Tomáši Šedivcovi z odboru hlavního architekta DIA. 

T. Šedivec představil členům RVIS změny v Národní architektuře eGovernmentu. Uvedl, že 

navržené změny byly ještě před představením plenárnímu zasedání RVIS diskutovány 

v Pracovní skupině pro architekturu a řízení ICT a ve Výboru pro IKČR.  

Jedná se o: 

 Využívání oprávnění na údaje jiných ISVS. Některé úřady si stále nejsou vědomy toho, 

že už není potřeba mít legislativní zmocnění pro využití některých údajů jiných agend 

či jiných informačních systémů. Nyní je popsán proces, jak úřad zajistí legální přístup 

k údajům jiných agend, které potřebuje pro svou působnost. 

 Využívání datových schránek pro autentizaci uživatelů. Námět dodal ČTÚ. Datové 

schránky poskytovaly dlouhou dobu jednu z mála možností, jak identifikovat 

a autentizovat klienta. Tento systém není podporovaný v rámci zákona 2050 a neměl 

by být nadužíván. Měl by být postupně opouštěn a je potřeba přecházet plně na 

národní identitní autoritu. 

 Správa a užívání programových prostředků. Byla stanovena a zveřejněna pravidla pro 

užívání programových prostředků. 

 Správa dokumentů a standard archivních formátů. Odkaz uvedený v Příloze č. 2 – 

Změny v Národní architektuře eGovernmentu popisuje archivní formáty, které Národní 

archiv doporučuje k využití, když se dokument stane archiválií. 

 Zápis údajů o čísle dokladu do kvalifikovaného certifikátu pro elektronický podpis. 

 Přehled právních norem se vztahem k informačním a komunikačním systémům. 

Probíhá za spolupráce s MPO. 

 Metodika výpočtu TCO (Total Cost of Ownership) ICT služeb veřejné správy. Metodika 

byla představena na konferenci e-governmentu v Mikulově. Metodika je podstatná 

nejen při žádosti o stanovisko hlavního architekta, ale také bude využita pro zákonnou 

povinnost dělat ekonomické zhodnocení výhodnosti provozu systém jak průběžně, tak 

v momentu investic, respektive změny. 

 Evidence údajů v agendě. 
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Dále T. Šedivec prezentoval implementační doporučení Pracovní skupiny ZoPDS 

k paragrafům 4, 5, 6, 7 a 9 a ke katalogu služeb zákona č. 12/2020 Sb., o právu na digitální 

služby (ZoPDS). Uvedl, že výše uvedené paragrafy jsou hlavní nosné paragrafy tohoto 

zákona. Paragraf 4 se týká obecných kanálů, neboli možností toho, jak může klient učinit 

podání do konkrétního úřadu. Paragraf 5 se týká osvědčení, že bylo provedeno podáním. 

Paragraf 6 se týká nahrazení úředně ověřeného a uznávaného podpisu. Paragraf 7 definuje 

právo na využívání údajů, paragraf 9 definuje právo na zápis rozhodnutí či právní skutečnosti. 

Doporučení Pracovní skupiny ZoPDS k paragrafům 4, 5, 6, 7 a 9: 

 Návrhy směřující k úpravě § 4: 

 Přehodnocení, zda mají být veškeré digitální úkony dostupné všemi vyjmenovanými 

kanály. 

 Úprava či vysvětlení rozporu mezi § 14 odst. 7 ZoPDS a § 8a odst. 1 zákona 

č. 365/2000 Sb. 

 Vypuštění věty druhé z ustanovení § 4 odst. 3 ZoPDS, podle níž formát, strukturu 

a obsah formuláře stanoví orgán veřejné moci zveřejněním. 

 Návrhy směřující k úpravě § 5: 

 Výslovné stanovení toho, že oznámení předávané do datové schránky a potvrzení 

o doručení dokumentu na elektronickou adresu budou považovány za osvědčení ve 

smyslu § 5 ZoPDS. 

 Vyjasnění povinnosti poskytnout osvědčení bezodkladně za situace, kdy OVM nezná 

volbu uživatele o prostředku k poskytnutí osvědčení. 

 Vyjasnění skutečnosti, zda OVM, které nejsou veřejnoprávními původci, vystavují 

osvědčení až na základě žádosti uživatele, a případně pro obě skupiny zakotvit, že 

osvědčení vystavují až na základě žádosti uživatele. 

 Vyjasnění, které OVM vydává uživateli služby osvědčení, pokud mezi poskytnutím 

digitální služby stojí další strana. Typicky se jedná o přenesenou působnost či 

poskytování služeb na víceagendovém portále. Stejná nejasnost však panuje i při 

poskytování služby na kontaktním místě veřejné správy. 

 Výslovným zakotvením toho, že uživatel učinil volbou kanálu digitálního úkonu cestu, 

kterou se mu má zpět doručit osvědčení a to včetně samoobslužného portálu. 

 Vytvoření nového práva o možnost nahlížení na celý proces vyřizování služby. 

 Návrhy směřující k úpravě § 7: 

 Mělo by být zváženo, zda možnost udělit souhlas uživatele údajů není obsolentní 

vzhledem k současnému zákonnému přístupu ke zpřístupňování údajů v základních 

registrech. 

 Měl by být vyjasněn poměr mezi výčty různých údajů, skutečností či dalších dokladů 

ve zvláštních právních předpisech vyžadovaných k doložení v rámci podání a § 7 a § 9 

ZoPDS. 

 Měla by být zvážena novelizace agendových předpisů, z nichž některé mohou 

nadbytečně výslovně požadovat předložení údajů, které jsou jinak dostupné OVM 

v základních registrech či agendových informačních systémech. 

 Již jednou RVIS uloženo ke zpracování MVČR jako tzv. DEPO3. 

 Návrhy směřující k úpravě § 9: 

 Měla by být zvážena novelizace agendových předpisů, z nichž některé mohou 

nadbytečně výslovně požadovat předložení rozhodnutí, dokladu, průkazu, osvědčení 
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nebo jiného údaje, které jsou jinak dostupné OVM v základních registrech či 

agendových informačních systémech. 

 Již jednou RVIS uloženo ke zpracování MVČR jako tzv. DEPO3. 

 V souvislosti s předchozím bodem by také měl být vyjasněn poměr mezi výčty různých 

údajů, skutečností či dalších dokladů ve zvláštních právních předpisech vyžadovaných 

k doložení v rámci podání a § 7 a § 9 ZoPDS. 

 Lze zvážit vypuštění § 9 odst. 1 písm. a) s ohledem na to, že tuto situaci již řeší § 7 

odst. 1. 

Závěrem T. Šedivec představil novou verzi Formuláře žádosti o stanovisko OHA a požádal 

o její schválení. V současné době je k dispozici verze 7.2. Je to poslední „papírová“ verze, 

další verze formuláře již budou digitalizované. Navržené změny jsou: 

 odstranění některých nadbytečných otázek, 

 zúžení výkonnostní architektury, 

 explicitní možnost nevyplňovat katalogy prvků a diagramy, jsou-li přílohou, 

 přidány otázky na UX/UI, 

 předělání TCO (zrušení přepočtu pro hodnotu projektu a přidání TCO pro celý funkční 

celek – možno odkázat na vyplněné hodnoty v Registru práv a povinností (RPP). 

Předseda RVIS poděkoval za příspěvek. Sdělil, že v některých aspektech, například 

hodnocení projektů, jsou připraveny i další kroky. Proto byla posílena i kompetence hlavního 

architekta. Následně otevřel diskuzi. 

Karel Štencel, ČÚZK: Poděkoval T. Šedivcovi za aktivitu a jmenovitě podpořil změny 

paragrafu 7. Reagoval na informaci, že k paragrafu 6 nebyly předloženy požadavky na změny. 

Položil dotaz, kdy bude realizován systém, který má zajišťovat vydávání doložky, že podpis 

byl vložen do daného dokumentu „mnou“. 

P. Kuchař, DIA: Sdělil, že probíhá komunikace s ministerstvem vnitra, kam patří část paragrafu 

6.1 a). Je snaha realizovat 6.1 b) obdobně. Bude realizováno v příštích měsících. Důvodem 

prodlevy je důraz na srozumitelnost. 

Další dotazy nebyly položeny, proto předseda RVIS představil návrhy usnesení a vyzval 

k hlasování k oběma níže uvedeným usnesením. 

Jednomyslně přijato usnesení č. 2023/10/03/U6: 

Rada vlády pro informační společnost schvaluje změny v Národní architektuře 

eGovernmentu a schvaluje nový formulář žádosti o stanovisko odboru Hlavního 

architekta eGovernmentu v7.2. 

 

Jednomyslně přijato usnesení č. 2023/10/03/U7: 

Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí informace o implementačních 

doporučeních k paragrafům 4, 5, 6, 7 a 9 a katalogu služeb zákona č. 12/2020 Sb., 

o právu na digitální služby (ZoPDS) a ukládá Úřadu vlády ve spolupráci s Digitální 

a informační agenturou připravit souhrn finálních požadavků na změnu ZoPDS 

vycházející ze závěrů meziresortní pracovní skupiny ZoPDS v termínu do 1. dubna 

2024. 
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7) Sledování stavu priorit RVIS a aktualizace metodiky 

Předseda RVIS uvedl bod týkající se Katalogu záměrů Digitální Česko a jeho využití pro 

sledování stavu priorit RVIS a pro aktualizace metodiky. Předal slovo Monice Callerové, 

předsedkyni Výboru pro horizontální spolupráci, a Markovi Purovi, předsedovi Výboru pro 

IKČR. 

Monika Callerová sdělila, že práce na 37 prioritách RVIS stále pokračují. Ve smyslu 

monitoringu nyní probíhají práce na uživatelsky přívětivějším řešení. Pod vedením Marka Pura 

se monitoring přenáší do Katalogu záměru DČ. 5. září 2023 proběhlo školení garantů 

a řešitelů ohledně zadávání a aktualizování informací týkajících se priorit RVIS v Katalogu 

záměrů. Monitoring přenesený do Katalogu záměrů bude představen 3. listopadu 2023 na 

jednání předsednictva RVIS. 

M. Pur následně představil aktualizaci metodiky. Změny v Katalogu záměrů Digitální Česko: 

 doplněny záložky Milníky a Rizika, 

 záměry označené „Priorita RVIS“ jsou notifikovány – při otevření upozornění na 

nutnost vyplnit/aktualizovat milníky a rizika, 

 dashBoard Priority RVIS – ve vývoji, 

 nový pohled na změny stavu záměru, 

 veškeré změny jsou součástí Metodiky programu Digitální Česko a Manuálu pro práci 

s Katalogem záměrů, 

 oficiálně vydány a distribuovány budou v průběhu příštího týdne (od 9. října). 

Předseda RVIS poděkoval za příspěvek. Možnosti diskuze nikdo nevyužil, proto předseda 

vyzval k hlasování. 

Jednomyslně přijato usnesení č. 2023/10/03/U8: 

Rada vlády pro informační společnost bere na vědomí předložené informace ohledně 

stavu priorit RVIS a aktualizace metodiky. 

 

8) Různé: Platy zaměstnanců v oblasti IT a kybernetické bezpečnosti 

ve státní správě 

K. Štencel, místopředseda ČÚZK, nominoval do bodu Různé téma „Platy zaměstnanců 

v oblasti IT a kybernetické bezpečnosti ve státní správě“. Konkrétně navrhnul, aby RVIS přijal 

stanovisko k vázání prostředků na platy zaměstnanců v oblasti IT, digitalizace a kybernetické 

bezpečnosti. Existence neobsazených míst, pro která se obtížně hledají výše uvedení 

specialisté, jsou velkým problémem. 

Předseda RVIS myšlenku podpořil. Podtrhnul, že obsazenost výše uvedených pozic je pro 

stát klíčová. 

Byl vytvořen návrh usnesení a členové RVIS byli vyzváni k hlasování. 
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Jednomyslně přijato usnesení č. 2023/10/03/U9: 

Rada vlády pro informační společnost svolá jednání členů RVIS na téma vázání 

prostředků na platy zaměstnanců v IT a relevantních oborech. 

 

9) Ukončení 

Předseda RVIS poděkoval účastníkům za účast a ukončil jednání. 

 

Přílohy: 

Příloha č. 1 – Usnesení vlády ze dne 15. dubna 2019 č. 255 (ustanovení digitálních 

zmocněnců) 

Příloha č. 2 – Změny v Národní architektuře eGovernmentu  


